
Notulen 44ste Algemene Ledenvergadering Vereniging Vrienden van het Airborne Museum 
Zaterdag 23 april 2022, in het Airborne Museum, Oosterbeek.  

Aanwezig zijn 25 leden en 5 bestuursleden.


1. Welkom 
1. De voorzitter heet de aanwezige leden van harte welkom en dankt het Airborne Museum 

voor de genoten gastvrijheid. De VVAM is verheugd dat zij er zonder Corona-beperkingen 
vergaderd kan worden en dat opnieuw in het Airborne Museum mogelijk is.


2. Mededelingen 
1. De voorzitter vraagt een moment stilte voor de leden die ons ontvallen zijn.

2. De voorzitter nodigt de directeur van het Museum, de heer Weijers, uit iets te vertellen over 

de stand van zaken bij het Museum, en de samenwerking tussen het Museum en de 
VVAM.

1. Het Airborne Museum heeft ten tijde van de ALV nog zo’n 300 abonnementhouders 

van wie het abonnement op enig moment zal verlopen. Zij worden aangeschreven met 
het verzoek op lid te worden van de VVAM. Als dat is afgerond, dan zijn er zijn 
mogelijke overstappers meer over. Hopelijk zal blijken dat veel van deze 
abonnementhouders Vrienden voor lange tijd zullen worden.


2. In januari 2022 was het Museum nog grotendeels gesloten, maar het is inmiddels weer 
druk als vanouds, ook met bussen en groepen. Het Museum is optimistisch voor de 
toekomst, en de coronajaren zijn toch met een positief resultaat afgesloten door hulp 
van overheid, fondsen en andere tegemoetkomingen.


3. Op 16 april is een tijdelijke tentoonstelling geopend over de Perimeter. Het Museum is 
trots op zowel de vorm als de inhoud. Er wordt hard gewerkt aan uitbreiding van de 
vitrines in de stiltekamer, en er wordt gezocht naar een manier om de verhalen die 
horen bij de mensen die daar hangen te vertellen. Een ander project is de renovatie van 
Park Hartenstein. De gemeente Renkum is van plan daar een depot te bouwen met 
een ontvangstruimte en een ‘kenniscentrum Slag om Arnhem’, maar dat heeft 
waarschijnlijk nog veel voeten in de aarde. Er ligt een plan voor de tentoonstelling 
2023, over Duitse joden die naar Engeland ontkomen zijn en als militair terugkwamen 
tijdens de Slag om Arnhem.


4. Tot slot biedt de Voorzitter de postduivenkoker aan - waarvan bericht in de notulen van 
de 43ste ALV - aan de heer Weijers. Deze koker was al enige tijd in het bezit, maar nog 
niet eerder aan het Museum geschonken. Het moment daarvoor is nu aangebroken. De 
heer Weijers spreekt een kort dankwoord uit.


3. Notulen 43ste ALV 
1. De voorzitter loopt door de notulen. Er zijn geen vragen of opmerkingen en de notulen 

worden ongewijzigd aangenomen.

4. Jaarverslag 2021 

1. De voorzitter loopt kort door het jaarverslag. De website is een punt van aandacht in de 
samenwerking met het Museum. 


2. De secretaris geeft het relaas over de heer Van Houten nogmaals weer, zoals ook 
verwoord in het jaarverslag. Het is belangrijk om op te merken dat deze zaak volledig uit 
de hand had kunnen lopen en de VVAM mogelijk veel geld had kunnen kosten. Dankzij de 
inzet van bestuursleden en vooral het werk van ons lid Mr. Alexander Oorthuys, is het 
allemaal goed afgelopen. De heer Van Houten heeft toegezegd een verzoek tot rectificatie 
in te dienen bij de redactie van het programma van Frank Visser. Er komen daarover nog 
wat vragen, maar het lijkt beter om nu vooral een punt onder deze toch wat tragische zaak 
te zetten. De voorzitter dankt Mr. Oorthuys nogmaals voor zijn belangeloze inzet.


3. De secretaris licht kort de relatie met de Arnhem Fellowship toe. Bij een bezoek aan het 
Museum van een delegatie van de Fellowship hebben de heren Heusschen en Oorthuys 
hen gesproken en er gloort ook in deze relatie weer hoop op meer. Er zijn zelfs ideeën 
geopperd over een gezamenlijke publicatie, als het lukt in het eerste kwartaal van 2023.


5. Bestuursverkiezing 
1. Het is de beurt aan de heer Van Wiggen om af te treden als voorzitter van de VVAM. Hij 

verheugt zich in de koers van de VVAM en is graag bereid een nieuwe termijn aan te gaan. 
Er zijn geen tegenkandidaten en de heer Van Wiggen wordt bij acclamatie herkozen. 



6. Financiën 
1. W&V verliesrekening 2021.


1. De penningmeester geeft een toelichting op de Winst en Verliesrekening voor 2021. 
Contributie-inkomsten zijn aanzienlijk gestegen (ruim €18000). Er is nog actie 
ondernomen om achterstallige contributie te innen, maar dat heeft geen resultaat 
opgeleverd. Airborne Magazine is de grootste kostenpost. Het heeft de begroting 
overstegen vanwege het besluit de abonnementhouders van het Museum ook Airborne 
Magazine te sturen. Deze goodwill heeft geresulteerd in een stijgend aantal leden dit 
jaar. Het resultaat van €7100 is toegevoegd aan vermogen. 


2. De heer Paap merkt op dat in 2020 de vergoeding aan het Museum uit de voorziening 
kwam, dit jaar uit de exploitatie. Het zou een zuiverder voorstelling van zaken zijn om 
die lijn door te trekken. De Penningmeester antwoordt dat in dezen de begroting is 
gevolgd. Het voorstel van de heer Paap is om de balanspost Museum steeds aan te 
vullen en dan daaruit te betalen, en dus in de begroting alleen een post tot aanvulling 
van de balans op te nemen. Zo is dat eerder besloten is. De penningmeester stelt voor 
dit jaar nog volgens de huidige methode te opereren en daarna verder te kijken. De 
heer Paap suggereert de stukken ook op de website te zetten. De penningmeester 
geeft aan dat dit zal gebeuren (NB: deze stukken staan op de site bij ‘Over de 
Vrienden’).


2. Rapportage kascontrolecommissie door Arno Maan en Frans Gorens

1. Bovengenoemde situatie is ook besproken door de KasCie, maar gezien de kritiek 

vorig jaar (waarin aan balans geld werd onttrokken voor het Museum), hebben we 
besloten dit te billijken. 


2. De KasCie merkt op dat de twee rekeningen van de Vereniging, waarvan één 
uitsluitend voor Battlefield Tours zou moeten zijn, niet altijd zo gebruikt worden, hoewel 
het beeld in het algemeen wel klopt. De penningmeester antwoordt dat hij overweegt 
om de rekeningen samen te voegen en daarmee efficiëntie te winnen. De heer Paap 
merkt op dat de rekeningen zo opgezet zijn om een betere controle en beheer te 
hebben over de Battlefield tours. De penningmeester geeft aan dat de bewaking nu 
plaatsvindt op boekhoudniveau en per activiteit, niet op rekeningniveau. De heer Paap 
beaamt dat als het beheer veranderd is, een nieuwe situatie voor de rekeningen te 
overwegen valt.


3. De heer Maan merkt tot slot op dat de inspanningen van de heer Boersma, vooral op 
het gebied van boekverkoop, nog steeds terug te zien zijn in de rekeningen van de 
VVAM en daarmee bijdragen aan het resultaat van de Vereniging. Dat is het memoreren 
waard. Bij deze.


4. De KasCie stelt voor het bestuur decharge te verlenen voor het gevoerde beleid. Dat 
voorstel wordt bij acclamatie aangenomen.


5. De samenstelling van de KasCie voor het nieuwe bestuursjaar wordt ongewijzigd en 
opnieuw bij acclamatie vastgesteld.


7. Statuten 
1. Enige tijd geleden is geconstateerd dat de huidige statuten niet meer geheel voldoen aan 

de wetgeving. Daarom heeft het bestuur in de persoon van de heer Kalkhoven contact 
opgenomen met een gepensioneerde notaris van de firma Dirkzwager, die om niet geheel 
nieuwe statuten heeft opgesteld. Het passeren van deze statuten gaat wel geld kosten.


2. De voorzitter stelt vast dat er geen quorum is om te stemmen zoals is vastgesteld en 
vereist in de statuten. Daarom stelt het bestuur voor de statuten nu alleen te bespreken.

1. De heer Hoekendijk merkt op dat er wel erg snel geschakeld wordt. De gepresenteerde 

statuten laten niet duidelijk zien wat er gewijzigd wordt. Kan dat worden aangegeven, 
en beargumenteerd worden waarom de statuten gewijzigd worden? De heer Tirion 
vraagt of de doelstellingen van de VVAM gewijzigd worden?


2. De heer Kalkhoven probeert de vragen uit de zaal, en apart aan het bestuur gesteld 
door de heer Kwant, te beantwoorden. Deze wijzigingen zijn daardoor grotendeels 
technisch van aard, bedoeld om de statuten aan te passen aan de eisen van de wet 
zoals die nu geldt. De doelstellingen zijn inhoudelijk ongewijzigd. De aanwezige leden 
zijn het daarmee eens.


3. Vragen uit de zaal:

1. De heer Hut merkt op dat leden van verdienste ontbreken als categorie. Het 

verzoek is om hen toe te voegen aan artikel 4.1 en 4.2. Waarvan akte. 




2. De heer Tirion merkt op dat een toevoeging over winstoogmerk (of het ontbreken 
daarvan) nodig is voor de ANBI status. Waarvan akte.


3. Er is enige discussie over het betalen van lidmaatschap en opzegging, maar dat 
wordt opgehelderd door de heer A. Oorthuys: het bestuur heeft keuzevrijheid in het 
geven van toegang voor leden die vroeg in het jaar opzeggen.


4. De leeftijd van het lidmaatschap is gewijzigd van 16 naar 18 jaar. Mevrouw Maan 
vraagt de reden. De heer Kalkhoven antwoordt omdat het betekent dat een 16-
jarige in theorie bestuurslid zou kunnen worden, en de vraag is of dat wenselijk is. 
Een minimum leeftijd voor bestuursleden introduceren is mogelijk, maar dat 
betekent in feite dat er jeugdleden als aparte categorie bijkomen. Het probleem is 
dat de wetgeving stricter is geworden waar het gaat om aansprakelijkheid van het 
bestuur. Het voorstel is dat de heer Kalkhoven terugkoppelt bij de notaris en op zijn 
advies handelt.


5. Een verschil met de vorige statuten is dat de eis dat een bestuurslid een directe 
band met de gebeurtenissen van 1944 heeft, is opgeheven. Het is simpelweg niet 
meer haalbaar. De ALV is het daarmee eens.


6. De heer Hoekendijk merkt op dat artikel 16 het wel makkelijker lijkt te maken om de 
statuten opnieuw te wijzigen. Er wordt gesuggereerd de inzage ook digitaal 
mogelijk te maken. Waarvan akte.


7. De heer Hut vraagt of het nuttig is om een grens te stellen aan de leeftijd van 
gezinsleden. Extreme voorbeelden kunnen eenvoudig gesuggereerd worden. De 
heer A.Oorthuys merkt op dat de nieuwe statuten in een Huishoudelijk Reglement 
voorzien. Dat is handig voor dit soort zaken.


8. De heer Maan vraagt naar de reden voor de beperking van het lidmaatschap van 
de Kascontrolecommissie tot drie verenigingsjaren. De heer Kalkhoven geeft aan 
dat dit een nieuwe eis van de wetgever is.


9. Het voorstel volgt om de besproken wijzigingen te bespreken met de notaris en 
door te voeren en een nieuwe versie zo snel mogelijk te communiceren aan de 
leden. Dan kan het bestuur daarna een bijzondere ALV uitschrijven binnen 1 tot 4 
weken. De ALV stemt daarmee in.


8. Activiteiten 
1. De heer post bespreekt de aangekondigde activiteiten voor 2023 - er is weinig veranderd 

ten opzichte van de laatste ALV in oktober.

2. Er is al een lezing geweest in maart over het Wachbattallion door Herman Rolleman. Na de 

ALV volgt een lezing door Johan van Doorn. Verdere lezingen en thema-avonden zullen 
volgen in juni, oktober en november. Op 27 augustus is een Battlefield Tour over de eerste 
twee dagen van Market Garden voor XXX Corps. Het geheel is ontworpen om de 
‘samenhang der dingen’ te laten zien en in kaart te brengen hoe de operatie gepland en 
uitgevoerd is.


3. Vraag uit zaal: Er is veel specialistisch aanbod vanuit de VVAM. Mist de vereniging een 
breder aanbod aan minder specialistische lezingen en battlefield tours, zoals die voorheen 
wel aangeboden werden? De heer Tirion geeft aan het eens te zijn met deze opmerking. 
Het probleem voor de VVAM is dat er in deze regio al veel aanbod is en, bijvoorbeeld, het 
Museum zelf al algemene battlefield tours aanbiedt. Daarnaast is er het eeuwige probleem 
van tijd en het beschikbare aantal handen om alles uit te voeren.


4. In 2023 wil de activiteitencommissie zich concentreren op operatie Market Garden ten 
zuiden van de Rijn. Twee thema-avonden en twee battlefield tours zijn al gepland.


5. De activiteitencommissie werkt samen met het Airborne Museum aan een lezingenreeks, 
met een blok van elk vier lezingen vóór en ná de zomer, die niet technisch diepgaand 
zullen zijn, maar een aanvulling vormen op algemeen bekende informatie. 


9. Rondvraag 
1. De heer Hut vraagt of er verzamelmappen of boxen voor Airborne Magazine zijn? Is dat te 

overwegen gezien de kwaliteit van Airborne Magazine tegenwoordig. Het antwoord is 
neen, maar dat is wellicht het overwegen waard.


2. De heer Hoekendijk vraagt of er inmiddels een bestuursaansprakelijkheidsverzekering is? 
Dat is inderdaad het geval. De heer Tirion wijst erop dat dat vermeld zou moeten worden 
in het jaarverslag van de VVAM. Waarvan akte.


10. Sluiting 
1. De voorzitter sluit de vergadering onder dankzegging van de inbreng van alle aanwezigen.



